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Emlékeztető 

az EVDSZ 2016. április 5-6-i Szövetségi Vezetőségi üléséről 

 

Helyszíne:  Szekszárd, Bodri Pincészet (Csatári utca – Józan dűlő) 
Időpontja: 2016. április 5-6. 
Kezdés: 2016. április 5-én 10:00-tól 

(13:00 órától: ebéd és a szálláshelyek elfoglalása)  
 
Levezető elnök:   Téglás József 
Jegyzőkönyv-vezető: Bertafalvi Hortenzia Fanni 
 
 
Napirendi pontok: 
 

1. 2016. március 7-8. SZV ülés jegyzőkönyvének elfogadása 
2016. március 21. RSZV jegyzőkönyvének elfogadása 
-    Kétnapos SZV ülés programjának elfogadása 
Előterjesztő: Téglás József EVDSZ elnökhelyettes 
 

2. Felkészülés az EVDSZ III. Taggyűlésére – dokumentumok véglegesítése, 
elfogadása 
Előterjesztők:  dr. Szilágyi József, Elnökségi Tagok 
 

3. VÁPB tárgyalás (2016. márc. 31.) beszámoló 
- sztrájkhelyzet értékelés 
- bérharc 
Előterjesztők: dr. Szilágyi József EVDSZ elnök, SZV Tagok 
 

4. Egyebek: 
- LIGA – ágazati szakszervezetek – aktualitások 
- VKSZ - bírósági ítélet 
- Nemzetközi szakszervezeti ügyek 

Témafelelősök: dr. Szilágyi József, Elnökségi és SZV tagok 
 

Dr. Szilágyi József EVDSZ elnök köszöntötte a jelenlévőket és átadta a szót a 

rendezvény házigazdájának, Hatvani Jácint MÉSZ elnöknek, aki ismertette a két 

napos SZV ülés menetrendjét és bemutatta a környezetet. 

  

A levezető elnök megköszönte a tájékoztatást és megállapította, hogy a mellékelt 

jelenléti ív és a leadott meghatalmazások szerint a Szövetségi Vezetőség 98 

mandátummal határozatképes. Előterjesztette a napirendi pontokat, melyet az SZV 

egyhangúlag elfogadott azzal, hogy határozatot csak az ülés második napján, azaz 

2016. április 6-án hoz az SZV, tekintettel Lőrincz László PADOSZ elnök előzetes 

kérésére. 

 

Az első napirendi pont keretében Téglás József tájékoztatta a jelenlévőket arról, 

hogy nem érkezett észrevétel sem a 2016. március 7-8-i ülés, sem a 2016. március 

21-i rendkívüli ülés emlékeztetőjéhez.  
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Nagy Sándor DÉMÁSZ Szakszervezetek vezető elnök a rendkívüli SZV ülés 

emlékeztetőjéhez hozzászólásában javasolta, hogy az Egyebek napirendi pont VKSZ 

pontjánál „VKSZ bírósági tárgyalás” szerepeljen.  

Dr. Szilágyi József felhívta a résztvevők figyelmét a 2016. március 7-8-i 

emlékeztetőjének záradékára, amely üzleti titoknak történő minősítése miatt nem 

került elektronikus formában kiküldésre az SZV számára, azonban az ülésen eredeti 

formában rendelkezésre áll és megtekinthető a résztvevők számára. 

 

Ezt követően – az elhangzott módosítással – az SZV egyhangúlag elfogadta mindkét 

emlékeztetőt.  

 

A második napirendi pont keretében az EVDSZ III. Taggyűlésével kapcsolatos 

tudnivalókat és dokumentumokat beszélte át az SZV az alábbiak szerint: 

 2015. évi pénzügyi beszámoló 

 2016. évi pénzügyi terv 

 Taggyűlés helyszíne 

 

Az EVDSZ elnöke tájékoztatta a jelenlévőket, hogy véglegesítésre került a 2015. évi 

Pénzügyi Beszámoló, amely a korábbi számszaki rész mellett kibővítésre került egy 

szöveges értelmezéssel. A beszámoló három részre osztható: 

 egyszerűsített (az EVDSZ közvetlen gazdálkodása); 

 TÁMOP-os;  

 konszolidált. 

 

Dr. Szilágyi József hangsúlyozta, hogy bizonyos tételeket a TÁMOP-os költségvetés 

kiváltott, így ezek a költségek a konszolidált könyvelésben jelentek meg. Bizonyos 

esetekben nagymértékű tervtől való eltérés tapasztalható, ezért magyarázatként 

kiegészítő szöveg is található. A beszámolóhoz természetesen tartozik főkönyvi 

kivonat is, amely munkaidőben bármikor megtekinthető az EVDSZ titkárságon. 

 

Tájékoztatta az SZV-t, hogy a tervezett 12 millió Ft-os bevételhez képest a tényleges 

bevétel meghaladta a 19 millió Ft-ot. Megköszönte a tagszakszervezeteknek a 

fizetési fegyelmet és jelezte, hogy a Pécsi MÉSZ-en kívül egyéb szervezetnek 

elmaradása nincsen. 

 

Tájékoztatta továbbá a résztvevőket arról is, hogy az EVDSZ Felügyelő Bizottsága a 

2016. március 29-i ülése során megtárgyalta a beszámolót is. Felkérte Ácsi Péter FB 

elnököt a beszámoló véleményezésével kapcsolatos tájékoztatásra, aki elmondta, 

hogy a FB elfogadásra javasolja a beszámolót, amennyiben a III. Taggyűlésen nem 

történik módosítási javaslat.  

 

Hozzászólók: Ácsi Péter, Lőrincz László 

 

Ezt követően az SZV a következő határozatot hozta: 
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44/2016. (04.06.) SZV határozat: A Szövetségi Vezetőség megtárgyalta az 

EVDSZ 2015. évi Pénzügyi Beszámolóját és elfogadásra javasolja az EVDSZ III. 

Taggyűlése számára.  

 

Határozathozatal módja: nyílt szavazás 

Szavazás eredménye: egyhangúlag elfogadva 

 

Ezt követően a 2016. évi Pénzügyi Tervet ismertette az EVDSZ elnöke. Tájékoztatta 

a jelenlévőket, hogy az idei költségek megtervezése során – az előző évekhez 

hasonlóan – ismét az óvatosság kapta a fő hangsúlyt. A pénzügyi terv egy 

egyszerűsített és egy részletes tervből tevődik össze, amely tartalmazza a 2015. évi 

tervet, 2015. évi tényt, illetve a 2016. évi tervet. 

 

A terv véglegesítéséhez SZV döntés szükséges: 

 a Cafeteria mértékéről, valamint  

 az IT költségvetés vonatkozásában. 

 

Hozzáfűzte, hogy a megnövekedett bérköltséget az FB tiszteletdíja és a betervezett 

2,5%-os béremelés magyarázza. (A tavalyi évben a TÁMOP pályázatban több bérrel 

kapcsolatos költség elszámolható volt.). 

Összegzésként elmondta, hogy az EVDSZ jól gazdálkodik, évről-évre tudja tartani a 

pénzügyi tervet. A jelenlegi tartalék lehetővé teszi, hogy szélsőséges esetben 

(amennyiben semmilyen bevétele nem lenne a szövetségnek) további egy éven 

keresztül tudjon működni az EVDSZ.  

A létszámterv továbbra is a múlt évnek megfelelően alakul: 

 2 fő választott tisztségviselő; 

 3 fő munkavállaló és 

 1 fő megbízási szerződés alapján. 

 

A pénzügyi terv fontos részét képezi a Forró Drót és internet hozzájárulás költsége. 

Az újság az alábbi költségek mellett készül:  

 közvetlen költség – előállítás, nyomda, szállítás; 

 közvetett költség – kommunikációs munkatárs bérköltségének 50%-a, az 

igénybevett szállás és az utazás költsége.  

A szövetség a közvetlen költség 50%-át hirdetésekkel le tudja fedni. A fennmaradó 

rész képezi a számítási metodika alapját, amely a közvetett költséggel együtt 6,1 

millió Ft-ot tesz ki. Az említett összeg 50%-a (3,025 millió Ft) megoszlik a központi 

költségvetés és a tagszakszervezetek között, melyből az adott tagszakszervezetre 
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eső költség hirdetéssel kiváltható. Jelenleg egyedül a DÉMÁSZ Szakszervezetek 

rendelkeznek ilyen hirdetési megállapodással. 

Tájékoztatja a jelenlévőket arról, hogy a költségek felosztása történhet:  

 létszám alapján;  

 igényelt lapszám alapján vagy  

 vegyes (a kettő ötvözésével) megosztásban. 

A tervben a létszámarányos és a vegyes variáció is szerepel a legoptimálisabb 

döntés meghozatala érdekében. Az áttekintés érdekében egy külön táblázat is 

kiküldésre került, amely számszerűsíti a két felosztás közötti különbséget (lsd. 2. 

melléklet). (Kiegészítés a melléklethez: a mínusz értéknél annyival többet, pluszos 

értéknél annyival kevesebbet szükséges fizetni). 

Felhívja az SZV figyelmét, hogy az újság előállításának költsége min. 7000 példány 

megrendelésével biztosítható.  

 

Ezt követően az alábbi hozzászólások hangzottak el: 

 miért számol a vezetőség kevesebb bevétellel a tagdíjak vonatkozásában; 

 a dokumentum formátuma kerüljön módosításra (kiküszöbölendő az üres 

sorokat); 

 a bérköltség és a bérjárulékok növekedése nincs arányban; 

 mi eredményezi az értékcsökkenés mértékét; 

 a Forró Drót kiadással kapcsolatos EVDSZ költség mértékének magyarázata; 

 kimutatás kérése a 2015. évben befizetett tagdíj mértékéről; 

 konföderációk és nemzetközi szervezetek felé fizetendő díjak növekedésének 

indoklása; 

 folyamatban vannak a tárgyalások az MVM Társaságcsoporttal a FD-os 

hirdetési szerződéseket illetően; 

 a 2015. évben is született határozat a FD finanszírozásáról, amelynek a 

taglétszám 50%-ának megfelelő rendelésre vonatkozó része nem teljesült; 

 az ÁPBT idei költségvetés várhatóan lehetőséget ad arra, hogy a nemzetközi 

szakszervezeti tagdíjakat rendezze belőle a szövetség; 

 az EVDSZ konszolidált gazdálkodásához jelentősen hozzájárult a FD 

hirdetések költsége, illetve az is, hogy az EVDSZ apparátus 2013 óta – a 

korábbi nyolc helyett – három munkavállalóval látja el napi feladatait jelentős 

többletmunkát vállalva; 

 szerepel-e a 2016. évi tervben a Generali biztosítással kapcsolatos költség. 

 

Hatvani Jácint MÉSZ elnök hozzászólásában tájékoztatta az SZV-t, hogy a MÉSZ 

tagdíjbevételének aránytalanul nagy terhet jelent a 13 millió Ft összegű tagdíj 

megfizetése.  Kezdeményezte, hogy az SZV mérlegelje annak lehetőségét, hogy 

létrehoz egy ún. tagdíj befizetési plafont, amelynek összegét 10 millió Ft-ban jelölte 

meg. Kérését azzal indokolta, hogy a magasabb jövedelmű tagjaik a bruttó bérből 

kívánják rendezni a tagdíjat, amely kb. 0,8%-ot tesz ki, szemben az általános 1%-os 
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mértékkel. Erre tekintettel a most fizetett – álláspontja szerint aránytalanul magas – 

tagdíj aránya a költségvetésükön belül tovább növekedne.  

Lőrincz László PADOSZ elnök egyet értett Hatvani Jácint – tagdíjfizetéssel 

kapcsolatos – javaslatával. Kezdeményezte, hogy a szövetség Felügyelő Bizottsága 

az SZV felkérése vizsgálja meg a tagdíjfizetési fegyelmet és az alapszabály szerinti 

tagdíj mértékének kérdését. Kérte az SZV-t a felmerült kezdeményezéssel 

kapcsolatos viták lefolytatására és kérésük méltányolására, kiegészítve egy 

esetleges tagdíjfizetési plafon bevezetésével. 

Javasolta továbbá a FD teljes költségvetésének EVDSZ központi költségvetéséből 

történő finanszírozását, illetve a közösség teremtés lehetősége érdekében egy 

mérsékelt részvételi díjas sportnap/sporthétvége megszervezését a következő évtől 

kezdődően.  

Dr. Szilágyi József reagálva az elhangzottakra, tájékoztatja a jelenlévőket, hogy: 

 az EVDSZ nem avatkozik bele a tagszervezet tagdíjfizetési rendjébe (mekkora 

tagdíjat szed); 

 az EVDSZ-nek fizetendő tagdíj mértéke 0,025%, amelyről az Alapszabály 

rendelkezik; 

 Szövetségi Vezetőségi döntés alapján lehetőség van az alapszabály 

módosításának kezdeményezésére;  

 bruttó bérből történő tagdíjfizetés ellenőrzéséhez írásbeli tájékoztatás 

szükséges az érintett munkáltatóktól (jelenleg az átlagkeresetre vonatkozóan 

kell tájékoztatást adnia); 

 egy esetleges plafon bevezetése a nagy szervezeteket védi a kicsikkel 

szemben; 

 amennyiben van az alapszabály módosítására vonatkozó javaslat, azt írásban 

kéri megküldeni az EVDSZ titkársága részére – egyúttal kéri figyelembe venni 

az EVDSZ stabil gazdálkodásának biztosítását is; 

 az EVDSZ megalakulása óta nem növelte a fizetendő tagdíj mértékét; 

 egyetért a sportrendezvény szervezésével, hiszen ez tagtoborzó hatású is 

lehet; 

 felhívja a figyelmet az éves bevételi mérték fontosságára. 

 

Németh Lajos ESZ elnök ügyrendi javaslattal élt, miszerint kezdeményezi, hogy a 

tagdíjfizetéssel és a sportnappal kapcsolatos felvetéseket az Elnökség vizsgálja meg, 

majd azt követően terjessze az SZV elé. Ezt kiegészítve Lőrincz László PADOSZ 

elnök javasolta a tartalékképzéssel kapcsolatos vizsgálat Elnökség által történő 

lefolytatását is, tekintettel arra, hogy ezek stratégiai kérdések.  

 

Lőrincz László javasolta továbbá, hogy a szövetség 2016 novemberében (16-án) 

tartson egy újabb Taggyűlést, melynek keretében az említett témákat meg tudja 

vitatni és dönteni tud azok elfogadásáról. Ez lehetőséget adna a 

tagszakszervezeteknek, hogy már a döntésnek megfelelően alakítsák ki a jövő évi 

költségvetésüket.  A szóban forgó fél év alatt lebonyolítható a FB-is vizsgálat és 

kialakítható a sportnappal kapcsolatos koncepció is. 
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Kérte, hogy a jövőben előbb az Elnökség foglaljon állást a pénzügyi terv 

vonatkozásában, majd aztán döntsön róla az SZV. 

 

Hozzászólók: Németh Lajos, Nagy Sándor, Hatvani Jácint, Téglás József, Tóth 

Andrea, Nagy Károly, dr. Szilágyi József, Juhász Gyuláné, Masa Imre 

Lászlóné, Lőrincz László 

 

Ezt követően az SZV a következő határozatokat hozta: 

 

45/2016. (04.06.) SZV határozat: A Szövetségi Vezetőség megtárgyalta és 

elfogadta, hogy a Forró Drót újság teljes finanszírozása az EVDSZ központi 

költségvetéséből kerüljön finanszírozásra azzal, hogy a megrendelt 7000 

példányt létszám-arányosan ossza fel a tagszakszervezetei között. 

 

Határozathozatal módja: nyílt szavazás 

Szavazás eredménye: öt tartózkodás mellett elfogadva 

 

46/2016. (04.06.) SZV határozat: A Szövetségi Vezetőség megtárgyalta és egyet 

értett azzal, hogy felkéri az EVDSZ Felügyelő Bizottságát a tagdíjfizetési mérték 

és fegyelem megvizsgálására. Elfogadta, hogy az EVDSZ új gazdálkodási 

folyamatának kialakításába a szövetség a Felügyelő Bizottságot is bevonja.  

 

Határozathozatal módja: nyílt szavazás 

Szavazás eredménye: egy tartózkodás mellett elfogadva 

 

Ezt követően Téglás József EVDSZ elnökhelyettes tájékoztatta a jelenlévőket arról, 

hogy az EVDSZ apparátus Cafeteria elemeinek mértéke és azok száma sem 

növekszik. 

 

Lőrincz László PADOSZ elnök javasolta, hogy az EVDSZ által elfogadott 

bérmegállapodás mértékét vetítsük át az EVDSZ apparátus bérére és szociális 

juttatásaira is. Tekintettel arra, hogy a pénzügyi tervben szerepelt összeg nem 

változott a tavalyi évhez képest, javasolta, hogy a Cafeteria mértékről az Elnökség 

döntsön és a tervben 450e Ft/fő/év mértékkel szerepeljen az említett tétel. 

Hozzászólók: Lőrincz László, dr. Szilágyi József, Téglás József 

 

Ezt követően az SZV a következő határozatot hozta: 

47/2016. (04.06.) SZV határozat: A Szövetségi Vezetőség megtárgyalta és 

támogatta, hogy az EVDSZ 2016. évi Pénzügyi Tervébe 450e Ft/fő/év mértékben 

kerüljön betervezésre a Cafeteria juttatás azzal, hogy az ágazati 

bérmegállapodásnak megfelelően az Elnökség számszerűsíti annak mértékét. 
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Határozathozatal módja: nyílt szavazás 

Szavazás eredménye: egyhangúlag elfogadva 

 

Ezt követően az EVDSZ Ifjúsági Tagozatának idei évi költségtervét  tárgyalta meg az 

SZV. Keindl Zoltán IT elnök tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a tagozat 2016. március 

9-i ez évi első ülésén készült ez a szóban forgó terv. A tavalyi – elfogadott – 

költségvetéshez képest 450.000 Ft-tal magasabb összegű tervet az alábbiak 

indokolják: 

 az Ifjúsági Találkozóra 50 helyett 60 főt kíván meghívni a tagozat, melynek 

részvételi költségét 17e Ft-ról 12e Ft-ra kívánja mérsékelni annak érdekében, 

hogy kisebb szervezetek is részt tudjanak venni a rendezvényen; 

 2 napos látogatás a Mátrai Erőműben. 

 

A tájékoztatást követően az alábbi hozzászólások hangzottak el: 

 milyen eredményt tud felmutatni az IT a tagszervezés vonatkozásában; 

 az Ifjúsági Találkozón nem történik tényleges tagszervezés – az évenként 

biztosított keret alapján már szignifikáns tagnövekedés lenne várható az 

említett rendezvénytől; 

 az EVDSZ megszorított gazdálkodásában csak az IT a kivétel; 

 a szövetség biztosítsa az IT által kért költségkeretet tekintettel arra, hogy ők 

az utánpótlás; 

 kerüljön kibővítésre az IT-hoz között maximális korhatár, amennyiben ez a 

Működési Szabályzatban rögzítve van; 

 még egy alkalommal sem használta fel teljes mértékben az IT az éves 

költségvetését; 

 elv elfogadása, amely rendelkezik az EVDSZ költségvetés x%-os 

felhasználásáról az Ifjúsági Tagozat részére (számlafegyelem betartásával). 

 

Hozzászólók: Nagy Sándor, Németh Lajos, dr. Szilágyi József, Pinczés Ernő, Téglás 

József, Juhász Gyuláné, Ferk Zoltán, Lőrincz László 

 

Ezt követően az SZV a következő határozatokat hozta: 

 

48/2016. (04.06.) SZV határozat: A Szövetségi Vezetőség megtárgyalta és 

elfogadta az EVDSZ Ifjúsági Tagozat 2016. évi költségvetését (3. sz. melléklet). 

 

Határozathozatal módja: nyílt szavazás 

Szavazás eredménye: három tartózkodás mellett elfogadva 

 

49/2016. (04.06.) SZV határozat: A Szövetségi Vezetőség felkéri az Elnökséget, 

hogy újra vizsgálja meg az EVDSZ gazdálkodását, különös tekintettel a 

tagdíjfizetési rendszerrel kapcsolatos kérdéskörre, a közösségi 

rendezvényekre, a sportnap megtartásának lehetőségére, az IT költségvetés 
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mértékére, illetve a tartalékképzési folyamatra vonatkozóan. A vizsgálat 2016. 

október 31-ig kerüljön elvégzésre. 

 

Határozathozatal módja: nyílt szavazás 

Szavazás eredménye: egy tartózkodás mellett elfogadva 

 

50/2016. (04.06.) SZV határozat: A Szövetségi Vezetőség megtárgyalta és 

elfogadta az EVDSZ 2016. évi Pénzügyi Tervét azzal, hogy a tagszakszervezetek 

részére kiküldésre kerül a 2015. évi tagdíjbefizetésekről szóló táblázat. (4. sz. 

melléklet). 

 

Határozathozatal módja: nyílt szavazás 

Szavazás eredménye: egyhangúlag elfogadva 

 

A III. Taggyűlés napirendjéhez tartozó dokumentumok megvitatása után az EVDSZ 

elnöke tájékoztatta az SZV-t, hogy az előzetes részvétellel kapcsolatos felmérés 

alapján a VERTESZ tárgyaló (1116 Bp., Fehérvári út 108-112. IV. emelet) – 

befogadó képessége miatt – nem megfelelő helyszín a rendezvény lebonyolítására. 

A III. Taggyűlés helyszínéül a Hotel Ventura (1119 Budapest, Fehérvári út 179.) 

konferenciatermét javasolja. 

 

Ezt követően az SZV a következő határozatot hozta: 

 

51/2016. (04.06.) SZV határozat: A Szövetségi Vezetőség megtárgyalta és 

elfogadta, hogy az EVDSZ 2016. április 26-i III. Taggyűlését a Hotel Ventura-ban 

tartja. 

 

Határozathozatal módja: nyílt szavazás 

Szavazás eredménye: egyhangúlag elfogadva 

 

Dr. Szilágyi József tájékoztatta az SZV-t, hogy a Taggyűlés napirendi pontját fogja 

képezni a II. Taggyűlés óta végzett munkáról szóló beszámoló. 

A harmadik napirendi pont keretében az ágazati bértárgyalásról és az 

érdekérvényesítő lépések aktuális helyzetéről tárgyalt az SZV. Dr. Szilágyi József 

tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a 2016. április 4-i VAPB ülés napirendje az 

elégséges szolgáltatásokkal kapcsolatos megállapodás volt, a bértárgyalásban 

további fejleményre nem került sor. Az elégséges szolgáltatás vonatkozásában 

megállapodás nem történt, tekintettel arra, hogy a munkáltatói oldal a díszkivilágítás 

kikapcsolását (tervezett időpontja: 2016. április 15. 20.30-21.30) nem sorolta az 

elégséges szolgáltatásokhoz. Kérte, hogy a munkavállalói oldal írásban is jelezze a 

díszkivilágítás kikapcsolására vonatkozó szándékát, amelynek a munkáltatói oldal 
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eleget is tett. A munkáltatói oldalnak 2016. április 7-ig van lehetősége reagálni a 

munkavállaló oldali javaslatra, melyről várhatóan a soron következő – április 8-i – 

VAPB ülésen tudnak majd érdemben egyeztetni a felek. Abban mindkét oldal 

egyetértett, hogy a konfliktus feloldására közvetítőt kérjenek fel. Ennek megfelelően 

2016. április 7-én 10 órára hívta egyeztetésre a feleket az NGM ÁPB osztályának 

illetékes képviselője. 

Az EVDSZ elnöke ezt követően felkérte Lőrincz László PADOSZ elnököt, hogy 

tájékoztassa a szövetséget az MVM Társaságcsoport 2016. április 5-i ÉKF ülésén 

történtekről, ahol az ágazati bértárgyalással párhuzamosan folynak a 

bérmegállapodással kapcsolatos tárgyalások. 

Lőrincz László tájékoztatta az SZV-t arról, hogy az ÉKF ülésen a munkáltató ajánlata 

elérte a 3%-ot, vélelmezik, hogy az április 8-i VAPB ülésen is pozitív irányba fog 

elmozdulni a munkáltatói oldal, nevezetesen ajánlatot tesznek a 3%-os 

keresetfejlesztésre.   

Az MVM Társaságcsoport jelenlegi ajánlata szerint a munkavállalók: 

 90%-a 2,5% alapbérfejlesztést, illetve keresetnövelést kapna differenciáltan és 

 10%-a kapna 7,5% alapbérfejlesztést (munkáltatói döntés alapján). 

A jelenlegi (3%-os) ajánlatot az MVM Társaságcsoport munkavállalói oldala nem 

fogadta el, mert álláspontja szerint az ajánlat feszültséget eredményezne a 

munkavállalók között. A munkavállalói oldal kezdeményezte, hogy a munkáltatói 

oldal írásos előterjesztésben tegye meg ajánlatát, amelyre – az április 8-i VAPB 

ülésen elhangzottak függvényében – 2016. április 13-ig van módja a munkavállalói 

oldalnak reagálni. 

Lőrincz László jelezte, hogy a munkáltató nem tett javaslatot a Medicover kórházi 

ellátásra vonatkozóan. Erről egy külön szakértői egyeztetés keretében fog konzultálni 

a munkáltató. 

A PADOSZ elnöke kérte az SZV-t, hogy adjon felhatalmazást az ágazati 

tárgyalódelegációnak elősegítve ezzel az EVDSZ tárgyalópozícióját, illetve 

alkuképességét és a megállapodás megkötését.  

 

Dr. Szilágyi József megköszönte a tájékoztatást és kikérte az SZV véleményét az 

ágazati tárgyalások folytatását illetően. Ehhez az alábbi információkkal szolgált: 

 március 30-ig 3330 aláírás gyűlt össze az érdekérvényesítő lépések 

érdekében meghirdetett aláírásgyűjtési akcióban; 

 a vezetőségi határozat szerint április 7-ig van mód az aláírások gyűjtésére és 

az eredeti aláíróívek EVDSZ titkárságra történő eljuttatására. Tekintettel a 

szűk határidőre, kérte a szövetséget, hogy az összegyűlt aláírások számáról 
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április 7-ig elektronikus úton nyilatkozzanak a szakszervezetek, melyet 

lássanak el a tagszakszervezeti elnök aláírásával.  

 megköszönte a szakszervezetek által beküldött nyilatkozatokat az 

érdekérvényesítő lépésekhez csatlakozásról. 

A PADOSZ elnökkel egyetértve javasolta, hogy az SZV, mint sztrájkbizottság adjon 

felhatalmazást az ágazati tárgyalódelegációnak arra, hogy a legjobb belátása szerint 

próbáljon meg megállapodásra jutni (lsd. elmozdulási lehetőség a 4,5%-ról) a VAPB 

keretén belül.  

Az EVDSZ elnöke tájékoztatta a jelenlévőket arról, hogy amennyiben az április 8-i 

VAPB ülésen a felek megállapodnak a bérfejlesztésről, akkor a még elégséges 

szolgáltatásról folyó tárgyalás okafogyottá válik. Ha nincs megállapodás a bérről, két 

opció lehetséges:  

 van megállapodás, 

 nincs megállapodás 

a még elégséges szolgáltatásról. 

Az utóbbi esetben bírósághoz kell fordulni a még elégséges szolgáltatásra 

vonatkozóan. 

Ezt követően az alábbi hozzászólások hangzottak el: 

 további nyomásgyakorló eszközökben gondolkodás – további kényszerítés a 

megállapodásra; 

 az érdekérvényesítési képességgel kapcsolatos terv kidolgozása; 

 minden tagszakszervezet helyi szinten tájékoztassa tagjait a bértárgyalással 

kapcsolatos aktuális helyzetről; 

 demonstrációsorozat előkészítése; 

 tudatosítani a munkavállalókban, hogy más alternatív eszköz is létezik a 

nyomásgyakorlásra, nem csak a sztrájk; 

 csak az összefogás hozhat eredményt;  

 az EVDSZ tartsa meg alkupozícióját az ágazati bértárgyaláson – kizárólag 

arányos mértékben csökkentheti a kiinduló javaslatát; 

 a helyi szintű eljárás csak akkor kezdhető meg, ha az ágazati tárgyalás során 

megállapodtak a felek vagy letelt a tárgyalásra nyitva álló határidő a még 

elégséges szolgáltatásról; 

 sajtótájékoztató összehívása. 
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Hozzászólók: Lőrincz László, Hatvani Jácint, Pergő György, Nagy Sándor, Bánkuti 

Ferenc, Palatinszky Gábor, Néber Tibor 

Ezt követően az SZV a következő határozatokat hozta: 

 

52/2016. (04.06.) SZV határozat: A Szövetségi Vezetőség, mint ágazati 

Sztrájkbizottság felhatalmazza a tárgyalódelegációt arra, hogy a 2016. évi 

ágazati bértárgyalások érdekében folytassa le az egyeztetéseket és törekedjen 

a megállapodásra a felek arányos elmozdulását figyelembe véve.  

 

Határozathozatal módja: nyílt szavazás 

Szavazás eredménye: egy tartózkodás mellett elfogadva 

 

53/2016. (04.06.) SZV határozat: A Szövetségi Vezetőség felkéri a Nagy Sándor 

által vezetett munkabizottságot arra, hogy 2016. április 14-ig állítsa össze 

javaslatát a további nyomásgyakorlási eszközök vonatkozásában, felhasználva 

az eddig SZ által elfogadott dokumentumokat, a napirend tárgyalása során 

elhangzott nyomásgyakorlási eszközöket és a sztrájkkal kapcsolatos 

megállapodásban leírtakat. 

Határozathozatal módja: nyílt szavazás 

Szavazás eredménye: egyhangúlag elfogadva 

 
Az Egyebek napirendi pont keretében az alábbi témákat tárgyalta az SZV: 

 LIGA Szakszervezetek 

Dr. Szilágyi József tájékoztatta az SZV-t, hogy a LIGA Szakszervezetek 2016. 

május 26-án tartja Tanácsülését, melynek keretében sor kerül az új elnök 

megválasztására. Jelenleg Mózes Tibor, a Vasút Egészségügy Szakszervezet 

elnöke az egyetlen jelölt. Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy az EVDSZ-en belül 

egyelőre nem érkezett még javaslat jelöltre, ugyanakkor felhívta a figyelmet 

ennek lehetőségére és a jelöltállítási határidőre (2016. április 29.). 

Tájékoztatást adott továbbá arról is, hogy a LIGA Szakszervezetek Elnöksége 

döntött a LIGA Alapítvány kuratóriumi tagjai számának plusz két taggal történő 

megnöveléséről. Az EVDSZ felkérést kapott arra, hogy jelöljön tagot, aki 

rendelkezik közgazdász vagy számviteli végzettséggel. Álláspontja szerint 

Árkovics István LIGA gazdasági alelnök delegálásával nagyobb rálátás nyílna 

az alapítvány gazdasági működésére. Kérte a jelenlévőktől a lehetőség 

megfontolását, továbbá azt is, hogy amennyiben tudnak megfelelő jelöltről, 

írásban jelezzék az EVDSZ titkársága felé.  

Jelezte, hogy várhatóan a LIGA Szakszervezetek Felügyelő Bizottságába is 

delegálni kell valakit az egyik tag helyére.  
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Nagy Sándor DÉMÁSZ Szakszervezetek elnök javasolta a kuratórium 7 tagra 

történő kibővítését. 

 

Ezt követően az EVDSZ elnöke tájékoztatta az SZV-t, hogy vita van a LIGA-n 

belül a LIGA elnökének javadalmazásáról is. 

Tájékoztatta a résztvevőket arról is, hogy várhatóan két ingatlan eladására is 

sor kerül a közeljövőben: egy zalaegerszegi és egy budapesti ingatlanra (ez 

utóbbi esetében a tulajdoni arány 25%-áról van szó). Az ingatlanokért kapott 

összeg megteremtheti a LIGA Szakszervezetek működési alapját. 

Ezt követően az alábbi hozzászólások hangzottak el: 

 szükséges az elnöki tisztséggel járó munkabér megnevezésének 

pontosítása (lsd. alapbér); 

 az EVDSZ is jelöljön elnököt; 

 tagszakszervezeti elnöki tisztség megtartása mellett is elvállalható 

legyen a LIGA elnöki tisztség; 

 külföldi nyelvek ismerete szükséges a tisztség betöltéséhez; 

 amennyiben a szövetségen belülről érkezik jelölés az elnöki tisztségre, 

az EVDSZ III. Taggyűlése tud dönteni a kérdésben. 

Hozzászólók: Nagy Sándor, Pinczés Ernő, Bánkuti Ferenc, Lőrincz László, 

Kópis József, Németh Lajos 

 

Az EVDSZ elnöke tájékoztatta a jelenlévőket arról is, hogy elindult az 

egyeztetés a korengedményes témában is, melynek értelmében a LIGA 

Szakszervezetek Nyugdíjas Tagozata kezdeményezi a nyugdíjak svájci 

indexálására (GDP növekedést és az infláció együttes hatásának figyelembe 

vételével növeli a nyugdíjakat) való visszaállást. Dr. Szilágyi József a 

szövetség támogatását kérte.  

Hozzászólók: Nagy Sándor, Bánkuti Ferenc, Kállai Mihály 

Ezt követően az SZV a következő határozatot hozta: 

 

54/2016. (04.06.) SZV határozat: A Szövetségi Vezetőség megtárgyalta és 

támogatja a LIGA Szakszervezetek Nyugdíjas Tagozatának 

kezdeményezését a nyugdíjak svájci indexálására vonatkozóan.  

 

Határozathozatal módja: nyílt szavazás 

Szavazás eredménye: egyhangúlag elfogadva 
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Ezt követően a majális megünnepléséről tárgyalt az SZV. Az EVDSZ elnöke 

tájékoztatta az SZV-t, hogy a LIGA Szakszervezetek a többi konföderációval  

közösen kívánja képviseltetni magát a Városligeti majálison, melynek módjára 

két lehetőség kínálkozik: résztvevőként vagy szervezőként. A rendezvénnyel 

kapcsolatos költségek megismerését követően kérte a jelenlévők véleményét, 

illetve döntést javasolt az EVDSZ részvételére vonatkozóan is. 

 

Hozzászólásként elhangzott, hogy: 

 kockás zászlóval készülhetne a szövetség vagy akár a LIGA a 

rendezvényre; 

 mobil majális lehetősége (lsd. felvonulás); 

 a BDSZ-szel közös sátorbérlés lehetősége; 

 a vidéki székhellyel rendelkező tagszakszervezetek döntése fontos 

ebben a kérdésben, tekintettel arra, hogy a fővárosi szakszervezetek 

várhatóan úgyis ellátogatnak a rendezvényre. 

 

Hozzászólók: Kállai Mihály, Ferk Zoltán, Bánkuti Ferenc, Németh Lajos, 

Juhász Gyuláné, Pinczés Ernő, Téglás József, Nagy Károly, 

Palatinszky Gábor, Keindl Zoltán 

Ezt követően az SZV a következő határozatokat hozta: 

 

55/2016. (04.06.) SZV határozat: A Szövetségi Vezetőség megtárgyalta és 

támogatja, hogy a LIGA Szakszervezetek szervezőként vegyen részt a 

2016. május 1-jén Városligetben tartandó megemlékezésen és 

rendezvényen a többi konföderációval együtt, melynek főszervezője a 

MASZSZ.  

 

Határozathozatal módja: nyílt szavazás 

Szavazás eredménye: egyhangúlag elfogadva 

 

56/2016. (04.06.) SZV határozat: A Szövetségi Vezetőség megtárgyalta és 

támogatja, hogy az EVDSZ a BDSZ-szel közösen bérelt sátorban 

képviseltesse magát a 2016. május 1-jén megtartandó konföderációs 

Városligeti majálison. A tagszakszervezetek vállalják, hogy az EVDSZ 

titkárság által küldött, rendezvénnyel kapcsolatos részvételéi 

tájékoztatókat továbbítják a tagság felé.  

 

Határozathozatal módja: nyílt szavazás 

Szavazás eredménye: egyhangúlag elfogadva 
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 Akciószövetség Gyermekeinkért 

Az EVDSZ elnöke tájékoztatta az SZV-t, hogy megalakult az Akciószövetség 

Gyermekeinkért nevű mozgalom az alábbi szervezetek részvételével: 

 MASZSZ;  

 Értelmiségi Szakszervezeti tömörülés;  

 9 ágazati szakszervezet; 

 4 civil szervezet; 

 Tanítanék mozgalom. 

 

2016. április 15-ére 2 órás engedetlenségi akciót szervez a Tanítanék 

mozgalom és várhatóan a PDSZ is egy órás figyelmeztető sztrájkot fog tartani. 

Kérte az SZV-t, hogy támogassa az EVDSZ akciószövetséghez történő 

csatlakozását. 

 

57/2016. (04.06.) SZV határozat: A Szövetségi Vezetőség megtárgyalta és 

támogatja az EVDSZ Akciószövetség Gyermekeinkért mozgalomhoz 

történő csatlakozását. 

 

Határozathozatal módja: nyílt szavazás 

Szavazás eredménye: egyhangúlag elfogadva 

 VKSZ bírósági tárgyalás - ítélet 

Dr. Szilágyi József tájékoztatta a jelenlévőket arról, hogy a jövő hét elejére 

elkészül a VKSZ bírósági tárgyaláson született ítélettel kapcsolatos 

fellebbezési dokumentáció. Várhatóan tárgyalás nélkül, kizárólag a peranyag 

alapján fog megszületni a másodfokú (jogerős) ítélet. 

 Nemzetközi ügyek 

Pinczés Ernő TIVISZ elnök tájékoztatta az SZV-t arról, hogy megküldte az 

EVDSZ részére a legutóbbi brüsszeli útjáról készült beszámolókat, amelyből 

az alábbi témákat emelte ki: 

 migránskérdés; 

 villamosenergia-ipari cégek elmozdulása a megújuló energiaforrások 

irányába; 

 a gáz és a villany ágazat szétválasztása;  

 EDF – a tulajdonos 100%-ban el akarja adni a magyar és lengyel 

cégeket; 

 a GDF Suez új elnevezése: MG – egységes bérmegállapodást kötöttek 

az összes vállalatukra vonatkozóan; 

 a párizsi klímakonferencia értékelése: a csatlakozó országoknak 5 

évente be kell számolnia az elért eredményekről; 

 EPSU – hulladékágazat fontossága; 

 a volt Jugoszláv tagköztársaságok jelenlegi helyzetei (EU-hoz 

csatlakozás kérdése); 
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 a női egyenjogúság kérdése; 

 az ifjúság és a gyakornokok kérdése. 

 

Az elmúlt időszak nemzetközi eseményei közül kihangsúlyozta: 

 az Európai üzemi Tanácsok ülését: meghatározó témája volt a szociális 

párbeszéd (a munkavállalói és a munkáltatói oldal részvételével).; 

 EPSU ülést; 

 Állandó Bizottsági ülést;  

 közép-kelet európai ülés Horvátországban. 

 

Dr. Szilágyi József megköszönte Pinczés Ernő tájékoztatását, majd 

kiegészítette az alábbiakkal: 

 részt vett az IndustriAll regionális ülésén – a kelet-közép európai 

régióban elfogadták, hogy a munkabérek felzárkóztatásának kérdése 

az IndustriAll kongresszusán napirendként szerepeljen; 

 TTIP meghívás; 

 osztrák delegáció látogatása 2016. április 12-én és 13-án. 

 

Hozzászóló: Kállai Mihály 

 

 RWE 

Németh Lajos ESZ elnök tájékoztatta az SZV-t, hogy 2016. július 1-jétől az 

RWE két csoportra osztja a társaságokat a jövőbeni stratégia szerint. 

Ezt követően egyéb felvetés nem lévén Téglás József – megköszönve a jelenlétet – 

az ülést bezárta.  

 

Budapest, 2016. április 12.  

 

dr. Szilágyi József 
    EVDSZ elnök 
 

 
 
Téglás József     Bertafalvi Hortenzia Fanni 

    jegyzőkönyv hitelesítő          jegyzőkönyv-vezető 
 
 
 
 
Melléklet:  

1. sz. melléklet: 2016. április 5-6-i SZV ülés jelenléti íve és meghatalmazások a 
mandátum átruházásról 

2. sz. melléklet: Forró Drót 2016. évi hozzájárulási kalkuláció 
3. sz. melléklet: EVDSZ IT költségvetés 2016 
4. sz. melléklet: 2015. évi tagdíjbefizetések összesítése 
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